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      	The design for the new center of The Architecture Foundation in London is located close to the Tate Modern Gallery, next to a gigantic group of real estate, business and office buildings on the same block.

Set at the angle of a very busy intersection, the project occupies the small triangular plot of land (300 m2) to the full and proposes four open-plan floors of single or double height (3,40 or 6,80 m), largely illuminated by the totally transparent facades. A set of curtains, deployable on a system of rails, permits different spatial and lighting layouts to be arrived at. 

The building is at home, almost ordinary, on its site : transparent, open, evolutive, undemonstrative.

Inside, a statue twenty times bigger than life-size occupies the entire volume. It creates a second, unexpected architecture that is out of sync with its context, which detourns and transforms normality and creates the exceptional, as called or in the program.

Contemporary architecture acquires meaning in its ability to blend realism and the imaginary, to transform the ordinary, to generously permit of different usage, to create the unexpected.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Lisa Schmidt-Colinet, David Pradel, collaborating architects






      

      
      	Le projet du nouveau centre d’architecture de l’Architecture Foundation à Londres est situé à proximité de la Tate Modern Galerie. Il se confronte à un gigantesque ensemble immobilier, commercial et de bureaux en cours de construction sur le même îlot.

Sur la petite parcelle en triangle (300 m2), à l’angle d’un carrefour très passant, le projet occupe le volume maximal, proposant quatre plateaux libres, en simple ou double hauteur (3,40 ou 6,80 m), largement éclairés par les façades totalement transparentes.

Un jeu de rideaux, déployables sur un réseau de rails, permet diverses configurations d’espaces et d’éclairement.

Le bâtiment est familier dans son site, presque ordinaire : transparent, ouvert, évolutif, sans démonstration.

A l'intérieur une statue à l'échelle 20 occupe tout le volume. Elle crée une deuxième architecture décalée du contexte, inattendue, qui détourne et transforme la normalité et crée l’exceptionnel, appelé dans le programme.

L’architecture contemporaine prend du sens dans sa capacité à assembler le réalisme et l’imaginaire, à transformer l’ordinaire, à permettre généreusement les usages, à créer l’inattendu.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Lisa Schmidt-Colinet, David Pradel, architectes collaborateurs




      

    


  



